
 
Protokół Nr 18/2021  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa     i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 18 maja 2021 r. 

 
   Posiedzenie wspólne Komisji Rady Gminy zostało zwołane przez: Pana Marka 
Brzozowskiego    i Pana Pawła Wysockiego – Przewodniczących Komisji stałych Rady 
Gminy, z następującym porządkiem posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Zapoznanie się z raportem Wójta Gminy Brańsk o stanie gminy, w tym realizacją 

polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy za 2020 rok. 
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informacji 
o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego: 

a) wyrażenie opinii w tej sprawie, 
b) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie bądź nie udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Brańsk. 
5. Sprawy różne. 
6. Zapytania i wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Posiedzeniu przewodniczył Pan Paweł Wysocki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.     

                                                                                                         
 Wspólne posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy Brańsk, ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk                                                                                                                  
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty                       
i Transportu, stan członków – 9,  obecnych -7: 

1. Marek Brzozowski  Przewodniczący Komisji 
2. Paweł Wysocki  Z-ca Przewodniczącego Komisji 
3. Witold Antoni Sierocki Członek Komisji 
4. Anna Czesława Żero Członek Komisji 
5. Grażyna Płonowska Członek Komisji 
6. Franciszek Bolesta  Członek Komisji 
7. Franciszek Rułka  Członek Komisji 

radni nieobecni (Elżbieta Moczulska i Marek Kadłubowski)  
– lista obecności stanowi załącznik do oryginału protokołu Komisji RGOBiT. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rewizyjnej: Stan członków – sześciu – 
obecnych - 5: 

1) Paweł Wysocki  Przewodniczący Komisji 
2) Adam Wiesław Matysiak Członek Komisji  
3) Mariusz Półtorak  Członek Komisji  
4) Józef Szpakowski  Członek Komisji 
5) Tadeusz Krasowski  Członek Komisji 

radni nieobecni (Elżbieta Moczulska)  
– lista obecności stanowi załącznik do oryginału protokołu Komisji Rewizyjnej. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 



– lista obecności stanowi załącznik do oryginału protokołu. 
 
Ad.1 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki otworzył posiedzenie 
powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty 
Budownictwa i Transportu, członków Komisji Rewizyjnej oraz osoby zaproszone.            
Na podstawie list obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność posiedzenia     
i podejmowania decyzji.  
 
Ad. 2 Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do 
członków Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian.  
Wobec braku wniosków zarządził głosowanie nad porządkiem posiedzenia: radni             
w głosowaniu jawnym przy 7 członkach Komisji RGOBIT biorących udział w głosowaniu, 
głosami 7 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 porządek posiedzenia przyjęli oraz 
głosami 5 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0  Komisji Rewizyjnej przyjęli ustalony 
porządek obrad. 
 
Ad.3 Raport o stanie Gminy Brańsk za 2020 rok – zreferowała Pani Elżbieta Janina 
Szymańska Sekretarz Gminy. Raport został przyjęty Zarządzeniem Nr 252/2021 Wójta 
Gminy Brańsk z dnia 14 maja 2021r.(oryginał Zarządzenia znajduje się w teczce              
o sygnaturze:RO.0050) 
 

 Na pytanie radnego Pana Mariusza Półtoraka, czy śmieci wywożone z terenu 
gminy są kontrolowane – ważone? 

   Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi, że od poniedziałku (17.05.2021r) jest 
prowadzona kontrola. 
  Zastępca Wójta uzupełniła informację, że rano samochody są ważone puste, po 
powrocie z terenu są ważone ze śmieciami, wszystkie kursy są sprawdzane. 
 
   W tym miejscu Wójt Gminy poinformował, że jeżeli pojawi się możliwość pozyskania 
środków finansowych z zewnątrz na PSZOK, to w gminie zostanie zorganizowany, 
łącznie z procedurą jego rejestracji. 
 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zgłosił problem z odbiorem siatki rolniczej. 
 

 Przewodniczący Komisji RGOBiT poinformował także o problemach z odbiorem 
materiałów budowlanych np. sidingiem, styropianem, pianką. 
 

 Na pytanie radnego Pana Mariusza Półtoraka, ile kosztuje droga z betonu po 
obecnych cenach, za kilometr? 

 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, że 180 tys. zł, bez kosztów pracowników, ponieważ 
pracownicy pracując przy betonie, czy wykonując inne prace (remont szkoły, boiska) to       
i tak pracują, to jest kwestia organizacji pracy. Zimą wykonują rozbiórki, w ostatnim 
okresie zimowym pobudowali pomieszczenie socjalne na „bazie”. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zadała pytanie odnośnie 
możliwości budowy dróg betonowych na terenie innej gminy? 
 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, że w tej chwili taka możliwość nie jest brana pod uwagę. 
 
Na pytanie radnego Witolda Sierockiego o możliwość położenia betonu na drodze na 
terenie gminy Brańsk, której właścicielem jest inna gmina? 



 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, że wystąpi do Wójta Gminy sąsiedniej o przekazanie tej 
drogi Gminie Brańsk ok 600m.  
 
Komisje wyraziły pozytywne stanowiska w sprawie raportu o stanie gminy Brańsk 
za 2020r.        w głosowaniu jawnym: 
Komisja Rewizyjna głosami” „za”- 5, „przeciw” - 0, „wstrzymujących” -0. 
Komisja RGOBiT głosami” „za”- 7, „przeciw” - 0, „wstrzymujących” -0. 
 
Ad.4 Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz  
z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia jednostki samorządu terytorialnego: 
   Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska zaznaczyła, że budżet tak jak radni zauważyli 
podczas omawiania raportu o stanie gminy, został uchwalony 30 grudnia 2019 roku,        
w którym Rada Gminy w ciągu roku dokonała zmian w budżecie sześciokrotnie 
zmniejszając dochody o 
30 950,-zł i zmniejszając wydatki o 13 719,-zł. Wójt dokonał łącznie dwunastu zmian 
budżetu, które dotyczyły zwiększeń budżetu łącznie o 2 403 631,-zł, w związku z 
otrzymaniem dotacji celowych. W rezultacie dokonanych zmian budżet gminy na koniec 
roku 2020 wyniósł: 
- po stronie dochodów – 28 279 981,-zł 
- po stronie wydatków – 28 212 981,-zł 
W 2020 roku przyznano gminie dotacje na zadania zlecone w łącznej kwocie 9 026 346,- 
z czego wydatkowano 8 982 904,-zł, co stanowi 99,52%.  

   Struktura dochodów przedstawiała się następująco: 

a) dotacje i środki pozabudżetowe 11 813 923,00zł - 41,63%, w tym na inwestycje: 
2 198 077,00zł - 7,75% 

b) subwencje 10 009 944,00zł - 35,27% 
c) dochody podatkowe i opłaty 5 138 126,00zł - 18,11% 
d) opłaty za usługi (sprzedaż wody i ścieków, wynajem sprzętu) 1 168 493,00zł - 4,12% 
e) pozostałe dochody 248 214,00zł -  0,87% 

   Powyższe zestawienie pokazuje, że najwyższą pozycję po stronie dochodów stanowią 
dotacje i środki pozabudżetowe – 41,63% oraz subwencje – 35,27%, dochody podatkowe 
– 18,11% i opłaty ze sprzedaży usług 4,12%. 

Plan dochodów budżetowych wykonano w kwocie 28 378 700,00zł, co stanowi 
100,35% 

Wydatki wykonano w wysokości 27 249 903,00zł, co stanowi 96,59% ogółu planu. Wśród 
nich: 

a) wynagrodzenia i pochodne – 9 037 434zł – 33,17%, 
b) dotacje dla jednostek organizacyjnych – 505 549zł – 1,85%, 
c) dotacje dla innych jednostek – 506 766zł – 1,86%, w tym: 
d) wydatki inwestycyjne (majątkowe) – 3 090 166zł – 11,34% 
e) pozostałe wydatki (wydatki bieżące) – 14 109 988zł – 51,78%. 

 

Na koniec 2020 roku budżet zamknął się nadwyżką w wysokości 1 128 797,00zł. 

   Skutki obniżenia maksymalnych stawek podatków przez Radę Gminy spowodowały 
zmniejszenie dochodów w wysokości 151 828,00zł z czego: w podatku od środków 
transportowych – 122 311zł, w podatku od nieruchomości – 29 517zł. 



   Skutki udzielonych ulg i zwolnień spowodowały obniżenie dochodów w wysokości 
138 574zł, w tym: z podatku osób fizycznych – 138 007zł, z podatku osób prawnych – 
566zł, umorzenie zaległości w opłacie za odbieranie i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych – 351zł. Zastosowane obniżenia górnych stawek podatkowych i udzielania 
ulg i zwolnień powodują jednocześnie obniżenie subwencji z budżetu państwa. 

Wójt Gminy zwrócił się z prośbą do Skarbnik Gminy o wyjaśnienie skutków udzielonych 
ulg i zwolnień, które spowodowały obniżenie dochodów w wysokości 138 574zł? 

   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Rada Gminy w uchwałach udziela zwolnień i zgodnie       
z ustawą gmina jest zobowiązana do udzielania ulg inwestycyjnych, wówczas nie ma 
przypisu i nie ma podatku z tego tytułu. Natomiast skutki są wykazywane łącznie              
z dochodami podatkowymi zgodnie z ustawą, ponieważ brane są pod uwagę przy 
wyliczeniu dochodów podatkowych do subwencji. 

   Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła dochody zgodnie z działami budżetu. 

   Skarbnik poinformowała, że niższe niż planowano dochody gmina otrzymała z tytułu 
udziału     w podatku dochodowym od osób fizycznych, planowano 1 705 985,-zł wpłynęło 
1 657 370,-zł – 97,15% i są o 4,32% niższe niż w roku 2019. Zważywszy jednak na 
sytuację pandemiczną w kraju sytuacja nie jest zła. Natomiast udział w podatku 
dochodowym od osób prawnych wpłynęło tylko 564,-zł. 
 
W dalszej części posiedzenia Skarbnik Gminy omówiła  wydatki zgodnie z działami 
budżetu  a które wykonano w wysokości 27 249 903,00zł, co stanowi 96,59% ogółu 
planu. 
 
   Zadłużenie gminy na początek roku stanowiło kwotę 4 622 928zł natomiast na koniec 
roku 2020 stanowi kwotę 3 008 909zł. Łączna kwota spłaconych rat kredytów i pożyczek 
1 928 019zł oraz odsetek  kwota  64 389,00zł, co stanowiło  7,05 % planowanych 
dochodów 2020 r.  W 2020 roku zaciągnięto jeden kredyt w wysokości  314.000zł.        
 
   Stan rachunku na koniec roku 1 446 558,12zł, w tym 432 770zł to środki finansowe                     
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. W ubiegłym roku gmina otrzymała 
500 000zł wydano 68 880zł, pozostałe muszą być wydane w roku bieżącym i to z nich  
został opłacony zakup betonomieszarki. 
 
   Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła informację o stanie mienia komunalnego 
Gminy oraz sprawozdanie finansowe za 2020 rok. Do przedłożonych sprawozdań nie 
zgłoszono uwag ani zapytań. (oryginały sprawozdań w teczce o sygnaturze: RO.0002) 
 
   W dalszej kolejności Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Nr II.-00321-71/2021 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 15 kwietnia 
2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Brańsk 
sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. (oryginał opinii w teczce               
o sygnaturze: RO.0002) 
   Komisje Rady, po analizie przedłożonych dokumentów oraz po wysłuchaniu wyjaśnień 
Wójta i Skarbnika Gminy przy obecności 5 radnych Komisji Rewizyjnej i 7 radnych 
Komisji RGOBiT , głosami Komisji Rewizyjnej: 5 -”za”, „przeciw” – 0, „wstrzymujących” -0 
oraz głosami Komisji RGOBiT:  7 -”za”, „przeciw” – 0, „wstrzymujących” -0 pozytywnie 
zaopiniowały sprawozdanie     z wykonania budżetu gminy za 2020r.  
 
Następnie Komisja Rewizyjna zawnioskowała o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium. 
   Wniosek został poddany pod głosowanie i jednogłośnie przyjęty – głosowało 5 
członków Komisji Rewizyjnej obecnych na posiedzeniu: oddano 5 głosów „za”, głosów 



przeciw –„0”, wstrzymujących – „0”.    
   Komisja Rewizyjna postanowiła wystąpić do Rady Gminy Brańsk o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk za 2020r. 
   Wniosek wraz z opinią został przedłożony Przewodniczącej Rady Gminy Brańsk w celu 
wysłania do zaopiniowania przez Regionalną Izbę Obrachunkową. (Uchwała Nr III/2/2021 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk z dnia 18 maja 201r. w sprawie wniosku                
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk za 2020 rok stanowi załącznik do 
oryginału niniejszego protokołu).  
 
Ad. 5  Sprawy różne:  
 

 Radny Pan Tadeusz Krasowski zapytał o realizację Projektu na fotowoltaikę? 
 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy, że Projekt 
będzie realizowany, po uzyskaniu interpretacji w zakresie podatku VAT, od 18 marca 
2021r urząd czeka na interpretację.  
 

 Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał jak będzie przebiegał nabór wniosków? 
 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy, 
poinformowała, że będzie ogłoszenie na stronie internetowej urzędu (nowej stronie), 
nabór wniosków, zawarcie umów, podział i realizacja. Po naborze wniosków będą 
przyjmowane moce instalacji, które nie mogą przekroczyć wartości wskazanych               
w fakturach za ubiegły rok. Gmina z tego będzie składała sprawozdania. 
  Wójt Gminy wyjaśnił, że jeżeli ktoś ma 1 fazową instalację, to nie może składać na         
5 kW, musi najpierw przerobić na 3 fazową. Zużywa przykładowo 1,5 kW a jest zapisany 
na 5kW, będzie to wszystko weryfikowane. 
 

 Radny Pan Tadeusz Krasowski zapytał, czy w bieżącym roku będzie wykonywany 
dalszy etap drogi w Spieszynie? 

 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, że nie będzie realizowany, ponieważ Powiat nie 
otrzymał dofinansowania. 
 

 Radny Pan Tadeusz Krasowski poinformował, że w 2020r. były zbierane podpisy 
wśród mieszkańców wsi pod wnioskiem o remont drogi Brzeźnica-Szmurły. Powiat 
udzielił odpowiedzi, której treść odczytała Pani Sekretarz.  
   W piśmie Powiat poinformował, że zlecił badania geologiczne w/w odcinka drogi, 
na podstawie których do końca 2020r zostanie opracowana najtańsza                      
i najskuteczniejsza metoda modernizacji drogi oraz określone koszty robót 
budowlanych. Wyraził też nadzieję na współpracę z Gminą Brańsk i wykorzystanie 
„Węzła do betonu” funkcjonującego w Gminie, co znacznie ograniczyłoby koszty 
robót budowlanych. Biorąc pod uwagę wszystkie okoliczności i terminy Powiat 
zadeklarował, opracowanie dokumentacji na modernizację drogi, na początku roku 
2021. 
 

   Wójt Gminy odnosząc się do przedstawionego pisma, powiedział, że nie widzi 
problemu, tylko Powiat musi przekazać środki finansowe na zakup materiału. 
 
   Następnie Wójt Gminy wspomniał o wizycie u Pana Marszałka Województwa 
Podlaskiego o dofinansowanie budowy naszych dróg gminnych oraz  w sprawie zmian    
w naborze wniosków o dofinansowanie na drogi. Obecnie prowadzone są nabory na 



budowę lub modernizację dróg, (poprzez ogłaszanie przetargów) natomiast Wójt wyszedł 
z propozycją dodania  w ogłoszeniu o naborze - wyrazów „i zakup materiałów”, co 
znacznie przyspieszyłoby wykonywanie dróg z betonu  i bardziej ekonomiczne 
wykorzystanie otrzymanych środków finansowych. 
Pan Marszałek Województwa Podlaskiego zapewnił, o ile będzie taka możliwość, takie 
zmiany wprowadzić. 
    W dalszej części posiedzenia radni dyskutowali z Panem Wójtem na temat kosztów 
budowy i remontu dróg poprzez ogłaszanie przetargów i kosztów budowy dróg z betonu   
z otrzymanym dofinansowaniem tylko na materiały. 
 
   Radny Pan Józef Szpakowski poinformował o złym stanie nawierzchni drogi powiatowej 
na odcinku Glinnik-Kiewłaki. 
 

 Wójt Gminy wyjaśnił sytuację, jaka miała miejsce podczas XIX sesji, gdy Radny 
Pan Franciszek Rułka stwierdził, że Gmina Brańsk otrzymała tylko 50 % 
dofinansowania na drogę w Brzeźnicy, bo na tyle był złożony wniosek. 
Rzeczywistość jest inna, Gmina Brańsk w złożonym wniosku, zadeklarowała wkład 
własny do wysokości 20%. 

 
   Radny Pan Franciszek Rułka, przyznał rację, ale też powiedział, że to nie kończy 
sprawy, bo gmina może ubiegać się o dodatkowe środki finansowe na to zadanie do 
80%.  
   Wójt Gminy odnosząc się do wypowiedzi radnego, poinformował, że jeżeli jest taka 
możliwość to gmina będzie ubiegała się o dodatkowe środki finansowe. 
 

 Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał, czy już jest wiadome o ośmiogodzinnej pracy                     
Przedszkola w Domanowie, bo słyszał, że niektórzy rodzice nie chcą, a z samej 
wsi Patoki  6 dzieci przebywałoby dłużej, ponieważ rodzice pracują? 

 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, poinformował, że sprawa była już rozpatrywana na 
sesji  i przedszkole ma mieć wydłużone godziny od nowego roku szkolnego. 
 
Ad.6  Zapytań i wolnych wniosków nie zgłoszono. 
  
Ad.7 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia wspólnego Komisji Rady, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej o godz. 1100 zamknął posiedzenie. 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/-/Alina Adamczyk 

                                                                                     Przewodniczący Komisji RGOBiT                                                                                          

                                                                                                   /-/Marek Brzozowski 

 
 
                Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                                                                                 
                                                                                                      
                                                                                                     /-/Paweł Wysocki 


